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Çocuklar neden kendi 
eşyalarını toplamazlar?

Anne babalar bu  
konuda haklıdır. Toplamanın ve 
sınıflandırmanın sadece bizim  

için mantıklı ve tutarlı bir düzeni 
olsa da, aslında bu, kafanın 

çalışması için de en iyi  
düzeni sağlar. Ve tuhaf bir 
biçimde, bu düzen küçük 
adımlarla başlar; kendi  

eşyalarını toplamak gibi.  

Çocuklar kendi eşyalarını  
toplamazlar çünkü içten içe  
bunu onlar için başka birinin  

yapmasını ümit ederler!Hepimiz aynı düzen algısına sahip 
değiliz, ama bununla birlikte, 
doğduğumuz andan itibaren 
zamanımızın büyük bölümünü 
toplama ve sınıflandırmayla 

geçiririz. Beynimiz beş duyumuzun 
kendisine yolladığı tüm verileri 

ayırır: Köpekleri köpeklerle, 
masaları masalarla eşleştirir.  

Beyin bir veriyi algıladığında, 
bu veriyi tanıyabilmek için onu 
bir kategoride sınıflandırmak 

zorundadır.  
Eğer sistematik olarak bir çorapla 
tencereyi aynı yere koyup ikisini 

buzdolabına yerleştiriyorsak, 
beynimizde ciddi  

bir sorun var demektir.Bazen tembellikten  
çorapları herhangi başka bir 

şeyle aynı yere koymayı tercih 
edebiliriz. Bakın, bir düzensizlik nasıl 
yerleşiyor... Anne babalar dağınık 

bir odayla, dağınık bir kafanın 
birbirine denk olduğunu düşünürler. 

Ve eğer bir kafa dağınıksa 
öğrenmek de, okulda doğru 
düzgün çalışmak da mümkün  

olmayabilir. 
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   Neden 
    ağlarız?

Kısaca, kendini tutmak hiçbir işe 
yaramaz, ağlamak her zaman iyi 
gelir... Gözyaşları, bedeni ve ruhu 
yaralarımızdan temizlemenin en iyi 
araçlarından biridir ve bizim iyi bir 

görüş ile “yola” devam  
etmemizi sağlar. 

Mevsimsiz bir rüzgâr esintisi  
ya da büyük bir korku, yolunu 
şaşırmış küçük bir sinek ya da 
derin bir üzüntü, saldırgan bir 
mikrop ya da acı bir hayat... 

Gözyaşı fabrikamız için bunların 
hepsi aynıdır! Bu fabrika, fiziki bir 

saldırıyla psikolojik bir saldırıyı 
birbirinden ayıramaz. Peki ama bu 
fabrika neden çalışır ve gözyaşları 

nasıl ortaya çıkar? Temizleme sıvısını otomatik  
olarak üreten ve ön camındaki 
ufacık bir lekeyi bile hızla yok 
eden konforlu bir araba hayal 
edin. Tıpkı bu rüya araba gibi, 

gözümüz de bakışımızı lekeleyecek 
dış saldırılardan korunmak için 

olağanüstü bir şekilde donatılmıştır: 
Ön cam, korneayı örten ve 

koruyan saydam zardır. Temizleme 
sıvısı gözyaşlarıdır. Silecekler ise 

gözkapaklarımızdır.  

Normal zamanlarda  
bu güzel fabrika, günde  

ortalama 1,5 mililitre, gözden 
taşmadan düzenli bir şekilde  

akan gözyaşı üretir. Ama bir “saldırı” 
olduğunda, aynı fabrika sınırsız 

olarak gözyaşı üretmeye başlar, ta 
ki her şey yoluna girinceye kadar. 

Göz ve burun salgılanan sıvının 
tamamını ememez; taşmalar olur,  

gözyaşları yanaklardan ve 
burundan aşağı süzülür. 



­8

Tatlı tabakları neden  
   çorba tabaklarından  
     daha küçüktür? 

Çorba ve diğer yemekler 
 bizi doyurmak içindir.  

Tatlı ise açlıkla ilgisi olmayan 
abur cubura benzer. O 

halde, büyük bir tatlı tabağı 
istiyorsanız bunun tek bir 
çözümü vardır: Yemeği 
sondan başa yemek!     

Eskiden, zengin ailelerin yemek 
sofralarında tabaklar en az altı 

defa değiştirilirdi. Bugün tabaklar 
çok daha az değiştirilse de, 

bir nezaket kuralı gereği tatlı, 
ana yemeğin ya da başlangıç 
yemeğinin sunulduğu tabaktan 

başka bir tabakta yenir. 

Asıl amaç  
birbirinden çok  

farklı tatları 
karıştırmamaktır. 

Peki ama neden tatlı 
tabakları bu kadar küçük 
oluyor? O kadar ufaklar ki 
üç kaşık çikolatalı puding 

içine zar zor sığıyor!   

Tatlı, yemeğin sonunda 
geldiğinden mide boş olmaz. 

Çilekli pasta,  
krem karamel ya da 

diğer leziz şeyleri tıkınmak 
imkânsızlaşır. Dolayısıyla 

tatlı tabaklarının boyutları 
yemeğin sonundaki 

iştahımızla doğru orantılıdır. 

Tatlıyı 
görebiliyor 
musun?
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Neden  
yağmur yağar?

Ne kadar tuhaf gelirse gelsin, 
“yağıp gürlemek” deyimi söz 

konusu hava durumu olduğunda 
anlamını koruyamaz. Yağıp gürlese 

de iki saat sonra havanın nasıl 
olacağına kimse karar veremez. 

Peki, neden yağmur yağar?

Hava daima Dünya’nın 
çevresinde hareket halindedir  

ve soğuk hava yerini sıcak 
havaya bırakır. Sıcak hava 

hafif olduğu için yükselir, soğuk 
hava ağır olduğu için alçalır. 
Okyanusların, denizlerin ve 
göllerin suları sürekli olarak 

buharlaşır, hava durmaksızın 
nemle dolar. 

Hava yeryüzünün soğuk 
bir bölgesine vardığında 

yeniden soğur, ağırlaşır; sisi 
ve çiyi oluşturan budur. 

Hava sıcak bir bölgeye 
vardığında yükselir ve buhar, 
buluta dönüşür. Su damlaları 
düşecek kadar ağırlaştığında 

da yağmur yağar!

Hava durumundaki  
değişiklikler çok çeşitlidir ve 

bazen tahmin edilemez. 
Rüzgârlar kararsızdır ve soğuk 
ile sıcak havanın karşılaşma  
şiddetini tam olarak bilmek  

kolay değildir. Meteoroloji uzmanları  
ileri teknoloji bilgisayarlardan 

faydalanıyor olsalar da, doğru 
hava tahmininde bulunmak  

hâlâ çok zordur.    

Ne zaman 
dışarı çıksam 

yağmur 
    yağıyor.




